
PROJEKT 

PROTOKÓŁ NR 27/2022 

Z POSIEDZENIA KOMISJI ZDROWIA, POMOCY SPOŁECZNEJ I EKOLOGII  

z dnia 21 lutego 2022 r.  

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzeniu przewodniczyła Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i 

Ekologii – p. Grażyna Kwiatkowska.  

O godz. 15.03 powitała członków komisji oraz zaproszonych gości i otworzyła posiedzenie 

komisji.  

Lista obecności członków komisji, stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Lista obecności osób zaproszonych, stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Ad. 2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca komisji poinformowała, że porządek posiedzenia zamieszczony został w 

systemie e-sesja.  

Uwag i zmian nie zgłoszono.  

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji.  

4. Opiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Gminy. 

5. Działalność Referatu Ochrony Środowiska na rzecz utrzymania czystości i porządku w 

Gminie.  

6. Gospodarka odpadami komunalnymi na terenie Gminy. 

7. Dyskusja na temat profilaktyki szczepień przeciw wirusowi HPV. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie posiedzenia.  

Głosowano w sprawie: przyjęcie porządku posiedzenia 

Wyniki głosowania: 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-Maczuga, Grażyna Kwiatkowska, Bartłomiej 

Trzaskoma, Krystyna Wesołowska 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

Przewodnicząca komisji poinformowała, że członkowie komisji przyjmować będą protokół 

ze wspólnego posiedzenia z Komisją Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego z dnia 

27 stycznia 2022 r., projekt protokołu dostępny był w systemie e-sesja. Poprosiła o 

zgłaszanie uwag i zmian do protokołu.  

Radna Krystyna Wesołowska zwróciła uwagę, że nie została wymieniona w wynikach 

imiennych głosowań.  

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji, wraz z 

poprawkami.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-Maczuga, Grażyna Kwiatkowska, Bartłomiej 

Trzaskoma, Krystyna Wesołowska 

Ad. 4. Opiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Gminy. 



Członkowie komisji opiniowali projekt uchwały: 

zmieniający Uchwałę Nr XIV/169/2020 Rady Gminy Wieliszew z dnia 23 stycznia 2020 r. 

w sprawie zasad udzielania dotacji celowych z budżetu gminy na dofinansowanie kosztów 

wymiany źródeł centralnego ogrzewania w ramach poprawy jakości powietrza na terenie 

Gminy Wieliszew 

Kierownik Referatu Pozyskiwania Śródków Zewnętrznych – p. Marta Tymrakiewicz 

poinformowała, że zmiana zasad udzielania dotacji ma na celu możliwość łączenia 

gminnego programu z programem Czyste Powietrze. Projekt uchwały opiniowany został 

przez Urząd Ochrony Konkurencji i Konsumenta oraz Ministerstwo Środowiska. 

Radny Marcin Fabisiak poprosił o informację czy w związku ze wzrostem cen gazu 

zainteresowanie wymianą źródła ciepła nie zmalało. 

p. Marta Tymrakiewicz poinformowała, że na obecną chwile zostało złożonych 12 

wniosków o dofinansowanie. W roku 2021 zawarto 31 umów dotacyjnych.  

Radna Renata Gostkowska-Maczuga poprosiła o informację, ile jeszcze gospodarstw 

domowych na terenie gminy Wieliszew musi wymienić źródło ciepła.  

Sekretarz Gminy – p. Agnieszka Mitjans Szałapska poinformowała, że jest to trudne do 

oszacowania, nadal spływają do Urzędu Gminy informacje od mieszkańców o 

posiadanych źródłach ciepła.  

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – p. Joanna Maj poinformowała, że zgodnie z 

wytycznymi uchwały antysmogowej rocznie na terenie gminny powinno zostać 

wymienionych ok 380 pieców.  

Przewodnicząca komisji – p. Grażyna Kwiatkowska, poprosiła o informacje czy w związku 

ze zmianami ulegają również zmianie wnioski stanowiące załączniki do regulaminu.  

W odpowiedzi p. Marta Tymrakiewicz poinformowała, że wzory wniosków nie uległy 

zmianie.  

Więcej uwag i zapytań nie zgłoszono.  

Głosowano w sprawie: wydania pozytywnej opinii o projekcie uchwały zmieniającej 

Uchwałę Nr XIV/169/2020 Rady Gminy Wieliszew z dnia 23 stycznia 2020 r. w sprawie 

zasad udzielania dotacji celowych z budżetu gminy na dofinansowanie kosztów wymiany 

źródeł centralnego ogrzewania w ramach poprawy jakości powietrza na terenie Gminy 

Wieliszew 

Wyniki głosowania: 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-Maczuga, Grażyna Kwiatkowska, Bartłomiej 

Trzaskoma, Krystyna Wesołowska 

Ad. 5. Działalność Referatu Ochrony Środowiska na rzecz utrzymania czystości i 

porządku w Gminie.  

Przewodnicząca komisji poprosiła o przedstawienie działań Kierownik Referatu Ochrony 

Środowiska.  

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – p. Joanna Maj poinformowała, że przypadku 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy, niestety zauważono wzrost wyrzucania 

odpadów na tereny prywatne oraz gminne. W roku 2021 r. gmina uprzątnęła na mocy 

decyzji zastępczej podrzucone beczki w Górze, koszt utylizacji to 103 tys. zł. Pomimo 

dowodów prokuratura umorzyła śledztwo, złożone zostało zażalenie. Była to firma spoza 

powiatu. 

Obecnie zlokalizowano dwa kolejne miejsca, gdzie wyrzucono beczki z nieznanymi 

odpadami. W Sikorach, na terenach RZGW oraz w na terenie PAN Góra. Sprawa również 

trafiła do prokuratury.  



Radna Renata Gostkowska-Maczuga zapytała, kto powinien uprzątnąć takie materiały.  

W odpowiedzi p. Joanna Maj poinformowała, że zgodnie z obowiązującymi przepisami 

prawa, właścicielem odpadów jest właściciel nieruchomości.  

Członkowie komisji poinformowani zostali również o przypadku pozostawienia beczek z 

nieznaną substancją w Michałowie Reginowie. W tym przypadku właściciel wynajął 

szklarnie do przechowania sprzętu, po zwiezieniu beczek, najemca przestał utrzymywać 

kontakt z właścicielem. Właściciel nieruchomości zwrócił się do Urzędu Gminy co ma 

zrobić z beczkami. WIOŚ odmówił zbadania zawartości beczek ze względu na fakt, że 

substancja nie przedostaje się do gruntu.  

Ad. 6. Gospodarka odpadami komunalnymi w Gminie.  

Przewodnicząca komisji poprosiła o przedstawienie działań Kierownik Referatu Ochrony 

Środowiska.  

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – p. Joanna Maj poinformowała, że na przełomie 

grudnia i stycznia wysłano 1174 wezwania związane z analizą krzyżową. Porównane 

zostały systemy 500+, meldunkowy, oświatowy oraz śmieciowy. Do chwili obecnej 

spłynęło 431 wyjaśnień. W przypadku gdy mieszkańcy nie złożą wyjaśnień, zostanie 

wszczęte postępowanie. W wielu przypadkach sytuacja dotyczy nieujmowania dzieci w 

systemie śmieciowym.  

Z analizy wynika, że w grudniu 2021 r. w systemie śmieciowym było ok 4130 osób w 

zabudowie wielorodzinnej. Dla porównania w grudniu 2020 r. było 4068 osób, a w 2019 

r. 3289 osób. W przypadku zabudowy jednorodzinnej to w grudniu 2019 r. zgłoszonych 

było 12 092 osoby, a w 2021 r. 14 408 osoby.  

Radna Krystyna Wesołowska poprosiła o informacje, co w przypadku, gdy dana 

nieruchomość nie jest zgłoszona do systemu a powstają odpady lub nie ma ich w 

systemie i firma nie odbiera odpadów.  

W odpowiedzi p. Joanna Maj poinformowała, że na koniec miesiąca gmina otrzymuje 

raport od firmy z których nieruchomości zostały odebrane odpady. Również w ramach 

współpracy z kierowcami powstała grupa na jednym z komunikatorów, gdzie na bieżąco 

są zgłaszane nieprawidłowości, zarówno przez kierowców jak i pracowników. W 

przypadku zgłaszanych reklamacji, wiele przypadków dotyczy niewystawienia odpadów 

na czas. Pojazdy wyposażone są w nadajniki GPS oraz kamery, dlatego szybko i łatwo 

można sprawdzić reklamacje.  

Członkowie komisji poprosili o informacje czy środki w budżecie gminy na gospodarkę 

odpadami będą wystarczające w 2022 r. oraz czy wiadomo co daje w sprawie powstania 

kompostowni. 

p. Joanna Maj w odpowiedzi na pytania przestawiła koszt odbioru odpadów za styczeń, 

który wyniósł poniżej 400 tys. zł, jednak nie wiadomo jaki koszt będzie w sezonie letnim. 

W przypadku kompostowni, zostało podpisane porozumienie pomiędzy włodarzami gmin.   

Ad. 7. Dyskusja na temat profilaktyki szczepień przeciw wirusowi HPV. 

Przewodnicząca komisji przedstawiła jakie formalne warunki trzeba spełnić by 

zorganizować taki program w gminie, m.in. musi zostać powołany zespół ds. programu, 

ogłoszony przetarg na zakup szczepionek oraz ogłoszony przetarg na usługę związaną z 

prowadzeniem szczepień. W kwestiach finansowych z analizy danych jednego rocznika 

wynika, że koszt szczepień dla jednego rocznika dzieci to ok 200 tys. złotych.  

Członkowie komisji zajęli stanowisko, w którym poprosili o analizę zainteresowania wśród 

rodziców szczepieniami. Możliwości finansowe gminy na pokrycie kosztów szczepień w 

całości lub pokrycie części kosztów oraz przygotowanie długofalowego programu.  

Ad. 8. Sprawy różne. 

Nie zgłoszono.  



Ad. 9. Zamknięcie posiedzenia.  

O godz. 15.55 Przewodnicząca komisji podziękowała zebranym za udział i zakończyła 

posiedzenie komisji.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokół sporządziła: 

Anna Ziółkowska 

 

 

 

 

 


